
ZÁPIS  
ze schůze představenstva SVPZP 

 
Datum konání:  11. 11. 09  
Místo konání: Mělník, PATRON Bohemia a.s. 
 
Schůze představenstva (Př) se zúčastnilo 5 členů: představenstva: Krupička, Kotíková, Tichá, 
Jakubský a Jura a 1 člen revizní komise: Tichý (dostavil se v 10:45, omluven předem) 
2 členky byly omluveny: Dvořáková a Adlová. Daňková složila svojí funkci na minulém 
zasedání představenstva 
 
Jednání v 9:05 hod zahájil a dále pak řídil předseda SVPZP ing. Krupička.  
 
Nejprve ale ing. Kotíková a Petr Kotík přivítali přítomné v jejich firmě a pozvali je na 
prohlídku závodu. Během více než hodinové exkurze měli členové Př možnost prohlédnout 
většinu provozů a výrobních operací jak z výroby kočárků (divize Baby), tak i kočárků a 
vozíků – zdravotnických pomůcek (divize Reha). A to včetně nových výrobních prostředků 
zakoupených za přispění evropských fondů: vícevrstvého stříhacího automatu, hydraulického 
lisu, automatické děličky trubek a svářecího zařízení TIG. Členové Př viděli také kompletaci 
výrobků, expedici, servisní středisko a vzorkovou prodejnu Help Centrum a j. 
 
 
Po prohlídce závodu PATRON Bohemia a.s. byly projednávány jednotlivé body programu, a 
to takto: 
 
 
1. Návrh rozpočtu SVPZP na rok 2010 
 

Projednáván byl návrh, který předseda rozeslal před jednáním členům Př a KK via e-mail. 
Došlo ke shodě v tom, že takto předložený vyrovnaný návrh rozpočtu je akceptovatelný. Je 
přípustné, pokud dojde v některých „rozpočtových kapitolách“ k odlišnému čerpání oproti 
tomuto návrhu (a to nahoru i dolů). Celkové výdaje SVPZP v roce 2010 ale nesmějí překročit 
navrženou výši. 
Úspory lze očekávat při správě a údržbě webových stránek. Předseda projedná aktuální 
cenové a technické podmínky s webmasterm (Venturia s.r.o.), tyto sdělí členům Př a KK. 
Další rozhodnutí bude učiněno společně s ohledem na konkrétní poznatky a skutečnosti členů 
v jejich firmách. 
Rozpočet bude schvalován na VH v prosinci 2009. Předtím ještě předseda s účetní navrhnou 
analytiku účetnictví (hlavní „rozpočtové kapitoly“) 
 
 

2. Personální změny v představenstvu a v KK 
 

Předseda informoval přítomné, že doposud nemá zajištěné zaměstnání od ledna 2010, má 
však 3 velmi seriózní nabídky v jednání (1xmimo obor ZP, 1x v oboru ZP a 1x s členem 
SVPZP). Je proto velmi pravděpodobné, že i nadále bude schopen pracovat v představenstvu 
a vykonávat fci předsedy Př. 
Bylo diskutováno, že i tak dojde k přesunu práce sekretariátu SVPZP z firmy Erilens 
(doposud plně Helena Karešová) do jiné firmy. Podle slov PTS je zájem HK i ERI, aby tato 
zátěž byla v budoucnu minimální. Proto dojde v roce 2010 ke změnám ve struktuře mzdových 
výdajů SVPZP. 
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Představenstvo se po diskusi také shodlo na tom, že prozatím není třeba vytvářet funkci 
„placeného předsedy, představenstva a nebo sekretariátu SVPZP“.  
 

Dále byl projednáván návrh předsedy a místopředsedkyně na místo uvolněné v KK. Bylo 
navrženo, aby na místo Elišky Daňkové byla kooptována Miroslava Krůdlová z firmy Ergon, 
a.s. Nikdo z přítomných nepřednesl žádný jiný návrh, všichni byli pro, nikdo nebyl proti a ani 
se nezdržel hlasování. 
M. Krůdlová bude navržena VH jako členka KK. 
 

3. Další směr činnosti SVPZP 
 

V diskuzi se představenstvo shodlo na tom, že SVPZP bude v roce 2010 postupovat 
podobným způsobem, jako v roce 2009.  
I nadále bude komunikovat se členy a vystupovat směrem k státním orgánům a autoritám, 
jiným (nečlenským) firmám i firemním společenstvím (AVDZP, Czechmed, Fopto atd.) jako 
homogenní občanské sdružení se shodnými zájmy všech členů, a to bez ohledu na konkrétní 
předmět podnikání jednotlivých členských firem. 
Případné vnější podněty (např. změna legislativy) a náměty členů ale může Představenstvo 
v budoucnu vyhodnotit jako požadavek na vytvoření speciálních a cílených pracovních 
„týmů“. O jejich vzniku, fungování a financování bude rozhodovat Představenstvo. 
 

Velmi obsáhle byla diskutována otázka (PTS), zda má SVPZP a představenstvo „dbát 
o záležitosti svých členů a hájit jejich oprávněné zájmy“ (dle čl. 3, odst. 2 Stanov).  
A pokud ano, tak v jakém rozsahu, jakých oprávněných zájmů se toto bude týkat, jaká je 
vymahatelnost tohoto článku Stanov, apod.? Takto položená otázka je důsledkem zejména 
neúspěšných (respektive „ne zcela úspěšných“) jednání ohledně R-smlouvy. 
Předseda i ostatní členové představenstva konstatovali, že jednání ohledně R-smlouvy byla 
v obecných aspektech úspěšná, byť po mnoha složitých jednáních (obecné znění R-smlouvy). 
Konkrétní zájmy členů Společenstva (ceny, doložka mlčenlivosti, trvání smlouvy) nebyly na 
jednáních představenstva s VZP projednávány, popřípadě pouze okrajově a nikdy ne 
konkrétně. 
V jednání bylo navrženo (PK), aby došlo ke změně tohoto odstavce Stanov, např. takto: 
„Společenstvo na základě rozhodnutí představenstva obhajuje, vysvětluje a pokouší se 
prosazovat takové názory a zájmy svých členů, které lze považovat za obecné a nevztahující 
se ke konkrétnímu sortimentu jednotlivých členů, a to například: a) v dohodovacích řízeních 
s příslušnými ministerstvy; b) ... atd., atd..“ 
Konkrétní stanovisko nebylo na tomto zasedání přijato (žádné ani nebylo navrženo). 
 

Zaznělo také (JK, ET), že Společenstvo vznikalo s úmyslem a cílem na vytvoření organizace, 
která by zastřešovala společné zájmy výrobců (a později i dovozců) ZP a aby jejich jménem 
jednalo a vystupovalo směrem k pojišťovnám, ministerstvu a jiným státním autoritám. 
Z tohoto úhlu pohledu jsou jednání představenstva a jeho členů se (například) státními orgány 
naprosto legitimní a zcela v souladu se záměry, s jakými SVPZP před mnoha lety vznikalo. 
 

Dále byla projednávána otázka, jaký mají v současnosti členové profit z členství ve 
Společenstvu a jaká jsou očekávání při vstupu do SVPZP. 

• Všichni členové Př a KK se jednoznačně shodli na tom, že přínosem pro ně je snazší a 
rychlejší přístup k informacím. Zejména v oblasti legislativy ZP a pracovního práva 
je pro ně SVPZP jedním z hlavních zdrojů informací. 

• Poměrně úzce s tímto souvisí také výměna zkušeností. A to jak na plenárních 
setkáních, tak zejména v osobních jednáních s konkrétními jednotlivými členy 
Společenstva. 

• Jak bylo již řečeno výše, jedním z důvodu vstupu do SVPZP může být (a v minulosti 
také bývala) snaha o to, aby jednotlivá členská firma nebyla osamocena při 
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vyjednávání obecných požadavků (DPH, pravidla pro uvádění v Číselníku, celní 
sazebník apod.). 

 

Při přípravě prosincové Valné hromady je potřeba definovat očekávání členů (stávajících i 
potencionálních, budoucích) a vytvořit určité „programové prohlášení“ (náplň činností a cílů 
SVPZP). Toto vznikne jako materiál pro jednání VH. Připraví předseda, ostatní doplní, 
obmění apod. ještě před jednáním (prostřednictvím e-mailů). 
V tomto materiálu by se také mělo objevit, jací budou nejbližší partneři pro jednání a 
komunikaci. Bylo navrženo: 

• Svaz zdravotních pojišťoven (SZP) – témata: jaký je vztah k VZP, k Číselníku, 
k výrobkům neuvedeným v Číselníku. Vyzve předseda k jednání. 

• Úřad pro ochranu hospodářské soutěže (ÚHOS) – téma:  je předepisování a úhrada ZP 
z veřejného zdravotního pojištění hospodářskou soutěží? Otázku vznese písemně PK. 

• VZP a MZdr ČR – téma: jaké je stanovisko k navýšení sazby DPH, je možné očekávat 
navýšení úhrad? Pokud nikoliv, jakým způsobem mohou výrobci a dovozci 
kompenzovat ztrátu? Otázku vznese písemně PK. 

 
 

4. Přihlášky nových členů 
 

Byly projednány dvě nové přihlášky:  
• firma ARIES a.s. (Studenec);  
• firma VARITEX s.r.o. (Třebíč) 

Obě firmy se zabývají výrobou a distribucí kompresivních zdravotnických prostředků. 
V diskuzi nezazněly žádné důvody, proč by představenstvo nemělo vyslovit souhlas s přijetím 
obou firem, a proto bylo rozhodnuto, že je předseda pozve na prosincovou VH, kde se obě 
firmy krátce představí a poté bude o jejich přijetí hlasováno na plénu. 
 

Zároveň bylo konstatováno, že by mělo dojít k opětovnému formálnímu přijetí firmy Loana 
Rožnov a.s. (dříve Loana a.s.) a to z důvodu změny vlastníka původní a.s. a přejmenování 
společnosti. Ve spolupráci s panem Šimíkem (Loana) zajistí předseda. 
 
 

5. Další úkoly 
 

• Předseda Př odešle druhý doporučený dopis MUDr Horákovi (Ř VZP) týkající se 
podepsání či připomínkování Zápisu ze schůzky Horák – Krupička, Tichý, Kotík ze 
dne 12.9.09 ; a to zejména s akcentem na představenstvem projednaný zájem SVPZP i 
nadále úzce komunikovat a spolupracovat s VZP, například formou navržených 
pracovních jednání na úrovni představenstvo SVPZP / Ústředí VZP. 

 

• Předseda KK připraví revizní zprávu. S ohledem na plánovanou zahraniční dovolenou 
v době konání VH zajistí její prezentaci (RA, PK). 

 
 
 
Jednání trvalo do cca 17:30. Bylo přerušeno přestávkou na oběd. Cesta do historického centra 
Mělníka byla spojena s návštěvou a prohlídkou zámeckých sklepů rodu Lobkowitzů. Tuto 
společenskou část jednání zajišťovala firma PATRON Bohemia, a to k všeobecné 
spokojenosti všech přítomných. Představenstvo a KK ještě jednou děkuje Janě a Petrovi 
Kotíkových za organizaci jednání, vytvoření příjemného prostředí a za ukázky výroby. 
 
Zapsal: Krupička, 15.11. 2009 


